७७।| द्रम्य केत में हे में र्ये द गी क्वित विस क्षेत्र प्रश्नाता।

蓮師多傑卓羅修法成就一切事業 法王如意實晋美彭措造-索達吉堪布敬译

Accomplishing All Activity
A Daily Practice of the Great and Glorious Dorje Drolö

revealed by H.H. Jigme Puntsok Rinpoche



૾૱૽ ૺ૱ૹૣૼૣૣઌૺૺ.૱૱૱૱૱૱ૣૺ

南無革日班玛黑日噶雅

Namo guru padma-herukāya!

於此, 无戏論之行者首先皈依、發心。

Here, a practitioner of the unelaborate should begin with the preliminaries of taking refuge and generating bodhicitta, then continue with:

吽 诺傑 南达 根桑 印傑隆 [器情清净普贤佛母界]

Hung, Nöchü Namdak Kunzang Yum Gyi Long Hūm, Environment and inhabitants, utterly pure, are Samantabhadrī's expanse,

根囊 酿傑 根桑 雅傑達〔普明大悲普贤佛父坛〕

Kün Nang Nyingjé Kunzang Yab Kyi Dal The universal radiance of compassion is the maṇḍala of Samantabhadra,

颂傑 世卻 德钦 香秋森〔雙运胜子大樂菩提心〕

Zungjuk Sé Chok Dechen Changchub Sem

And the supreme offspring of their union is the bodhicitta of great bliss

南巴 吽耶 盟納 卡喇夏〔紫黑吽字形相空中现〕

Nampa Hung Yik Muknak Kha La Shar

In the form of a syllable Hūm, reddish-brown, which arises in space.

沃楚 东霓 雪霓 策帝巴〔放光行持二利复回攝〕

Ö Trö Dön Nyi Jé Né Tsur Düpa

Light shines out, accomplishes twofold benefit, and is reabsorbed,

华钦 傑華 多傑 卓沃儸 [明觀主尊莲師卓沃儸]

Palchen Chi Pal Dorjé Drowolö

Then there appears the great and glorious Dorje Drolö, universal in splendour,

玛麽 夏傑 侠霓 堅森札〔红褐一面二臂三目睁〕

Marmuk Zhal Chik Chak Nyi Chen Sum Dré

Reddish-brown, with one face, two hands and three eyes staring wide open,

玛盟 穰瓦 玛色 南德桑〔红黄须发眉毛竖上空〕

Marmin Ralwa Marser Nam Du Zeng

His eyebrows and locks of hair are orange and stand on end.

安泽 丹彼 曾傑 岡惹禮〔牙关紧咬利齿雪山中〕

Amtsik Dampé Tsem Kyi Gangri Lé

He chews his lower lip and from the snow peaks of his teeth

錦塘 梭霓 嘉森 丹捨耶〔暴风骤雹令鬼魅冤魂〕

Kyintang Zol Né Gyal Sen Damsi Yi

Sends a storm of hail and sleet upon gyalpo, senmo and damsi,

ब्र.स्र.य.क्रूश.ग्री.प्रीरश.श.यक्षेशशा

锕彭 札瓦 曲傑 陽色燈〔五蕴网罟消融于法界〕

Nga Pung Drawa Chö Kyi Ying Su Tim

Dissolving the webs of their five aggregates into the dharmadhātu.

युना नाषश नात्र अधुनाश हैं है सायद त्य सुरा

夏依 南嘉 多傑 卡喇夏〔右手天鉄金剛挥空中〕

Chak Yé Namchak Dorjé Kha La Char

With his right hand he holds aloft a vajra of meteoric iron,

ब्रिं कुर र्चेन कर र्मा रेवे र्चेन जुर बनेन या।

措琼 陀恰 札偉 陀德悲[微小怒尊霹雳降敌頭]

Tro Chung Tok Char Drawö Tok Tu Beb

From which tiny wrathful forms burst out to strike enemies like thunder.

युगा गर्धित ग्वात्र स्वारा सुरा सुरा सुरा माने र रूप र दि रहेर ।

夏雍 南嘉 颇沃 燈彼哉〔左手擎起天鉄橛之顶〕

Chak Yön Namchak Purbu Dengpé Tser

His left hand brandishes a kīla of meteoric iron,

बूँग-बूँग-वनर-नते-भ्रे-नस्-वस्वाय-वर्षिर-ग्रीश।

洛洛 巴衛 美吽 彻括吉〔熊熊炽燃烈火幻化轮〕

Lhok Lhok Barwé Mepung Trulkhor Gyi

From whose tip masses of fire and magical wheels blaze forth

नर्वे र हो र न मोना थ र कें न थ ना बे से र न विं न सुव्य न से न था।

诺雪 给措 世美 朔特賽[能害魔众无遗焚成灰]

Nöjé Gek Tsok Zhimé Zhob Tul Sek

To sear, crush and burn away harm-doers and obstacle-makers without trace.

र्यायहेग्रास्त्रम् र्सेन्ड्रास्यायग्रीतायवे सेता।

穰傑 達摩 珠玛 將偉儅〔极怖傲然有孕母虎上〕

Rab Jik Takmo Drüma Gyingwé Teng

He stands upon a pregnant tigress, who is menacingly poised,

विनम् महिमा मुन्याम् । मुन्यम् । मुन्यम् । मुन्यम् । ।

夏霓 嘉傑 垛達 策德札〔双足叉开大力士步姿〕

Zhab Nyi Gyé Kyi Dortab Tsul Du Dré

With his two feet in the open stance of a fighter.

वि'नवे'ळशः हेंग्यायायतुरायान्ग्यासः में 'न्रा

携衛 祈卓 东玛 噶波儅 [圆满息业装束白内衣]

Zhiwé Ché Dzok Dungma Karpo Dang

He wears a white undergarment to signify the perfection of pacifying;

ক্রুমান্ত্রি:জমাইনামার্কুমান্ত্রিমান্তর্মান্ত্রমা

吉彼 祈卓 曲顧 秋瓦衲 [圓滿增业装束著法衣]

Gyepé Ché Dzok Chögö Cholwar Nab

He wears loose dharma robes to signify the perfection of enriching;

न्नर मी क्रश ह्रिम् श नेर श्रुम खून खुन मार्शेका।

旺格 祈卓 瓦麽 喇樂梭〔圓滿怀业装束披紫氅〕

Wang Gi Ché Dzok Ber Muk Lhab Lhub Sol

He wears a flowing maroon cloak to signify the perfection of magnetizing;

इना-र्वेदे:ळशः क्रिन्याशः अर्गे देदः शे:रवाः गुर्या

札布 祈卓 果常 色穰希[圓诛业装头鬘斜挎肩]

Drakpö Ché Dzok Go Treng Seral Jé

And a garland of heads hanging from his shoulders to signify the perfection of subjugation.

窍登 岸巴 札布 格惹薩〔忿怒悍然威猛之身相〕

Trotum Ngampa Drakpö Ku Ru Sal

He appears clearly, in wrathful form, furious and devastating in his rage.

德耶 傑泽 巴达 仁札儅〔彼之头顶莲月层积上〕

Dé Yi Chitsuk Pé Da Rim Tsek Teng

At his crown, arranged in tiers upon seats of lotus and moon

傑森 喇密 巡拉 嘉沃彻 [三传上師加持虹光繞]

Gyü Sum Lamé Jinlab Ja Ö Trik

The gurus of the three lineages sit amidst rainbow-coloured lights of blessing.

瓦傑 恰喇 傑德 西哲格〔中间之处四续六续部〕

Bar Gyi Cha La Gyüdé Zhi Druk Gi

In the central region gather hosts of yidam deities

耶丹 措吉 吾哲 恰珍德 [本尊会众悉地雨云布]

Yidam Tsok Kyi Ngödrub Chartrin Tib

From the four or six classes of tantra—like clouds filled with blessing rain.

द्या मी : क : वा मान रा मा शुक्ष : व्या प्रवः वर्मे : धे ।

哦格 恰喇 霓深 堪卓耶〔下方之处三境空行母〕

Ok Gi Cha La Né Sum Khandro Yi

Beneath are the dakinis of the three places,

德东 哦玛 德措 傑樂樂〔空樂赤光散收明耀耀〕

Detong Ö Mar Du Tro Kyi Li Li

Constantly emanating and reabsorbing the red light of bliss and emptiness.

塔果 德森 颂密 措南傑 [周围三部一切护法众]

Takor Dé Sum Sungmé Tsok Nam Kyi

Surrounding them all are the hosts of guardians of the three categories, $\frac{1}{2}$

隆衲 彻彼 晨禮 南学哲〔黑风呼啸成办四事业〕

Lung Nak Trikpé Trinlé Nam Zhi Drup

Swirling like a violent storm and carrying out the four types of activity.

艮將 諾酿 耶悉 傑格昂 [一切平等一味一智性]

Kün Kyang Ronyam Yeshe Chik Gi Ngang

All the deities are in a state of wisdom, unified and of a single taste.

श्रायत.धिय.श्री.वर्त्रीता.चै.यृषु.ध्रश्ना.सर.श्रच

卡恰 傑彻 札衛 南巴薩 [起现遍布虚空幻网相]

Khakhyab Gyutrul Drawé Nampar Sé

Awakened as forms of the web of magical illusion that pervades the whole of space,

朵霓 丹策 耶悉 霓美巴 [本来誓言本智无有二]

Döné Damtsik Yeshe Nyimepa

Samayasattva and jñānasattva are non-dual from the very beginning,

德东 隆阳 钦布 堅德暇 [顯現空樂广大界莊嚴]

Detong Long Yang Chenpö Gyen Du Shar

Arising as an ornament within the vast expanse of bliss-emptiness.

措括 雍卓 吽札 札巴益〔主尊眷属普皆傳吽声〕

Tsokhor Yongdzok Hung Dra Drakpa Yi

The whole mandala—principal deity and retinue—proclaims the sound of Hūm.

囊瓦 坦嘉 吽格 谏思極[一切顯現变成吽形相]

Nangwa Tamché Hung Gi Zuk Su Gyur

All appearances are transformed into the syllable Hūm;

札札 坦嘉 吽格 札噶德[一切声响变成吽音声]

Dra Drak Tamché Hung Gi Draké Dé

All sounds reverberate as the sound of Hūm;

इव हैंग चस्य उर् सक्य केर हैं गे रर

站朵 坦嘉 酿涅 吽格昂〔一切知念等性吽本性〕

Dren Tok Tamché Nyamnyi Hung Gi Ngang

All thoughts and impressions are the evenness experience of Hūm.

रे र्नेग्रायहेव लेव सेन संदे रहर व्यानहा

惹朵 珍信 美彼 昂霓達〔无有希憂執著境界诵〕

Redok Dzin Zhen Mepé Ngang Né Da

I thus recite in a state without clinging or attachment, hope or fear:

\$ \$ \$ \$

吽吽吽

Hung Hung Hung Hūm! Hūm! Hūm!

बुत्र सबर रहुँ दस्य शाबा वा विस्ता

腾塔 吽南 喇喇腾〔結座诸吽融本尊〕

Tün Tar Hung Nam Lha La Tim

At the end of the session, the Hūm syllables dissolve into the deities,

वर्षिमः इस्राया विष्टि विष्याया गामः निष्ठा

括南 卓衛 特噶德[眷属收于主尊心]

Khor Nam Tsowö Tukkar Du

And the retinue dissolves into the heart of the main deity.

गहें.मूं.स्गाक्तगहिना.सह.भी

卓沃 夏嘉 傑彼格〔主尊唯一手印身〕

Tsowo Chakgya Chikpé Ku

The main deity appears in the single-mudrā form.

न्ययः न्याः नह्त्यः म्युः सः स्टाः नः धिया।

萨達 丹森 蒼瓦亦〔明净稳固皆齐全〕

Sal Dak Ten Sum Tsangwa Yi

And with clarity, pure recollection and stable pride,

क्ष्य. मु. मूर्ट . जश. ज. प्टरंग. च । श. श. ल।

錦傑 教蘭 喇傑暇〔平时威仪当行持 薩玛雅〕

Gyün Gyi Chölam La Jukja

I set about my regular daily activity. Samaya.

सर. पूर्व दुश. केशश. शक्स. टी. हैं श्र. भू॥

सुत. हूंश. स. स. श्रीट. सर. मी शा. पूर. श्रीट. हु स्वाश. श्रीट. इका. बुश. सश्ची कुश. कुश. कुरे. च रूप. संस्व. कुर्य. स्वी. कुश. सहूट. टी. शपु. सटिया. सूर. श्रीट. ना मा स्वाह. स्वाह

释迦比丘勒西桑波吾,佩有清净戒慧之装饰, 唯一成办弘法利生业, 本想甚深真义藏心中, 莲师谛实语及愿力强, 部分密语不由脱口出, 吾虽已成众深地伏藏, 广大密意伏藏之法主, 弘扬深法法器难得故, 当舍随意多言之戏论, 祈愿未来多吉圖美札, 开取此法弘法利有情。

I, Lekshe Zangpo,² a bhikṣu follower of Śākyamuni, Who wears the ornaments of pure wisdom and ethical discipline, Wish only to bring great benefit to the teachings and beings And thought to conceal such profound hidden meaning in my heart. Yet, through Padma's true words and the force of past aspirations, Some secret words have here escaped in my speech. Although I have already become master of several dharma treasuries Of both profound earth terma and expansive mind terma, It is difficult to find worthy vessels to spread such profound teachings, And I should

therefore curb the elaborations of excessive talk. In future, may the one called Dorje Tokme Tsal Take out this dharma to aid the teachings and beings! This was spoken in a state of wonder.

Thus, when arriving at the glorious cave in Paro Taktsang, the supreme place where Guru Dorje Drolö subjugated all the māras and damsi demons, from the accomplishment cycle of the profound earth treasure of Dorje Drolö, Complete Sugata Assembly, merely the essential body maṇḍala, since it is so beneficial, was brought forth through ḍākinī symbols and committed to writing. May this be a cause for the vanquishing of all flaws and failings among the teachings and beings. Maṅgalam. 23rd day of the seventh month of the Iron Horse year (1990).

